
POZDRAVNA RIJEČ PREDSJEDNIKA ODBORA ZA ZAŠTITU I 
UNAPREĐENJE ČOVJEKOVE SREDINE CANU AKADEMIKA 
DRAGUTINA VUKOTIĆA

Cijenjeni gosti,
Drage koleginice i kolege,

Čast mi je da vas sve, bez razlike i izdvajanja, mogu srdačno 
pozdraviti i, uz izraze velikog uvažavanja svakog pojedinačno, toplo 
vam zahvaliti na učešću u radu ovog skupa. Svojim interesovanjem 
ili spremnošću za saradnjom na programima zaštite i unapređenja 
čovjekove sredine, vi pružate doprinos stvaranju boljih uslova za 
kvalitetno i dostojanstveno življenje ljudi u ovom podneblju.

Ovaj naučni skup je organizovan s ciljem da se saopšte podaci o 
obimu i vrsti narušavanja prirodnog ambijenta, koja prate i prouča
vaju naučni instituti sa kojima Crnogorska akademija sarađuje. Ne 
radi se samo o dobij anju slike o tekućim ili budućim ekološkim po
remećajima, nego i o traženju optimalnih rješenja za njihovo spre
čavanje ili otklanjanje.

Budući da su u pitanju složeni naučni problemi, multidisciplin- 
arnog karaktera, sa mogućnošću mnogih varijanti u pristupu, defi- 
nisanju i zaključivanju - to se normalno mogu očekivati stručne ra
sprave i zajednička traženja pravog naučnog odgovora.

O pojedinim ekološkim dilemama postoje heterogena mišljenja 
i kontraverzni predloži. I o takvim nedoumicama bolje je rasuđiva
ti, nego osuđivati. Rasprava se mora voditi tolerantno, objektivno i 
nepristrasno, bez navijanja i profesionalne isključivosti. Dijalozi 
zasnovani samo na emocijama i impresijama nijesu prihvatljivi za 
skup, koji ima naučne pretenzije.

S obzirom na veliki broj referata i diskusija, koje se naročito 
očekuju poslije referisanja dilema vezanih za izgradnju hidroelek
trana na Morači, mora se striktno poštovati vrijeme predviđeno za 
izlaganje. Uostalom, konciznost je osobina onih koji posjeduju do
voljno znanja i samokritičnosti.

Uvjereni smo da će se ovaj skup odvijati u radnoj atmosferi, 
ispunjenoj uzajamnim razumijevanjem i uvažavanjem, i da će do
prinijeti svestranijem objašnjavanju brojnih ekoloških poremećaja 
koji se uočavaju, ali i zataškavaju ili prećutkuju.
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Ne treba gajiti iluzije da se na dvodnevnoj, makar kako kvalifi- 
kovanoj i konstruktivnoj raspravi, mogu donijeti konačni sudovi ili 
arbitražna rješenja o svim spornim problemima. Bilo bi preten
ciozno očekivati propisivanje gotovih recepata za svu ekološku pa
tologiju u našoj Republici.

Krajnji domet treba tražiti u naučnom osvjetljavanju spornih 
problema i ukazivanju na metodologiju kojom može da se dođe do 
pravih istina i valjanih rješenja. Istovremeno, treba se protiviti po
duhvatima koji bi zanemarivali ekološke činioce, ali se i štititi od 
poziva na onu nauku koja odgovara pristrasnim konceptima i li
čnim interesima.

Ukoliko se bude shvatilo i prihvatilo gledište da priroda ima 
svoje granice preko kojih ne može da izdrži čovjekovo ekološko na
silje, ovaj skup bi uspješno ispunio svoje ciljeve.

S takvim željama, neka mi bude dopušteno da otvorim naučni 
skup o ekološkim aktuelnostima u Crnoj Gori.




